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Acta del Consell Ordinari de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals del 
11/12/2024. 

Dia: 11/12/2024 

Hora inici: 18:00 h 

Lloc: Sala Barcelona, Av. Diagonal, 240, 2a planta 

ASSISTENTS 

Xavier Paton Gerent d'Àrea Mobilitat, Infraestructures i Serveis 
Urbans 

Carme Maté Direcció dels Drets dels Animals 

Anna Ortonoves Cap Dept. Gestió i Protecció dels Animals 

Isabel Moreno Direcció de Serveis de Comunicació i Participació 

Gerard Lillo Cap del Departament de Participació 

Marc Rojas Departament de Participació 

  

Octavi González Grup Municipal PSC 

Eva Barbaré Grup Municipal ERC 

Adriana Garcia Consellera de Benestar Animal de l’Eixample 

Helena Arce Col·legi Oficial de Veterinaris de Barcelona 

Sean Cahill Parc Natural de Collserola 

Montserrat Ubach Persona experta 

Jaume Fatjó Càtedra Affinity Animals i Salut 

Carme Mendez ADDA i FEDAN 

Pau Tarés Barcelona Gat i Gos 

Laura Belchi Pujol  DeGats Defensa del Gats 

Victòria Jaureguizar El Jardinet dels Gats 

Isabel Buil Fundació Affinity 

Marcela Fundació Altarriba 

Òscar Montoro Fundació Darwin 

Yolanda Van Amersfoort Gats de Gràcia 

Maria José Mata INTERcids Operadors jurídics pels animals 

Isabel Losada Plataforma Gatera Ja! 

Inés Valentín Progat 

Tere Rodríguez APAEC 

Sara Alejandra Knebel Fundació Animal Shelter Standards 

Meritxell Arias  Directora AAS DISCAN 

 
EXCUSATS 
 
Felipe Martínez  Conseller de govern Districte de Sant Andreu 
Manel Cases  ADDA  
Manel Zafra   Lliga per la Protecció d’Animals 
   Udols 
   DEPANA 

AVDA 
LIBERA 
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Assistència: 21 persones (16 dones, 5 homes) 
 

Ordre del dia 

1. Benvinguda institucional 
2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
3. Sol·licitud per ser membre del Consell de la Fundació Animal Shelter Standards 
4. Aprovació de la proposta del nou Reglament de funcionament del Consell 
5. Plantejament del pla de treball del Consell pel 2025 
6. Explicació de la proposta de Pressupostos Participatius de Creació d’una Xarxa de 

refugis per gats comunitaris a la ciutat de Barcelona 
7. Explicació del Consell al Consell de Ciutat 
8. Torn obert de paraules 

 
 
 

1. Benvinguda institucional 
 

Gerard Lillo inicia la sessió presentant-se i anomena les entitats que s’han excusat, esmentant 

que les entitats DEPANA, AVDA i Libera! han comunicat que no assisteixen a la sessió plenària 

com a protesta per la situació actual dels animals que estan al CAACB. També excusa 

l’absència de la Tinenta Laia Bonet, que ha delegat la Presidència al Gerent Xavier Paton. 

 
Xavier Paton disculpa la no assistència de la Tinenta i fa un repàs de les principals accions 
impulsades durant els darrers anys:  

 El servei d’atenció 24h d’animals perduts, abandonats o desemparats. 

 El desplegament de protocols d’intervenció per maltractament d’animals. 

 L’accés dels gossos a la xarxa de metro. 

 El reconeixement de la realitat dels gats ferals i la seva protecció.  

 La prohibició de la tinença i el comerç de primats.  

 L’obligació de l’esterilització dels animals de companyia en totes les transaccions. 

 La posada en servei de la platja per a gossos. 

 L’operació Bitxets, en la qual es van decomissar 400 animals. 

 La posada en marxa de les Zones d’Ús Compartit.  
 
Assenyala que la situació del CAACB preocupa i molt. Hi ha un creixement molt important del 
nombre d’animals que entren, moltes vegades de situacions socials i de salut complexes. 
 
Valora que els nivells d’adopció són positius, però no són suficients. És per això que s’ha 
preparat una campanya de comunicació adreçada a fomentar l’adopció. 
 
Xavier Paton demana fer un canvi a l’ordre del dia perquè la Isabel Moreno, Directora de 
Comunicació de la Gerència, presenti la campanya d’adopció que sortirà en els propers dies. 
 
Isabel Moreno, explica que els objectius de la campanya són augmentar les xifres d'adopció 
de gossos i fomentar la tinença responsable en aquest sentit. La presentació es pot consultar 
en aquest enllaç. L’espai web de la campanya és: barcelona.cat/adopta   
 
Xavier Patón valora molt positivament la campanya de comunicació i destaca que els 
protagonistes, els que surten a les imatges, són un gos i un gat que estaven al CAACB i que 
han estat adoptats. 
 
També remarca que la voluntat és que no sigui una campanya puntual, sinó que es pugui 
mantenir en el temps.  
 

https://ajbcn-decidim-barcelona.s3.eu-west-1.amazonaws.com/xupjhsxxg3wvqwwz1td0m5uocb35
https://ajuntament.barcelona.cat/benestaranimal/ca/cercador-danimals-en-adopcio
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Yolanda Van Amersfoort pregunta quins criteris es tenen per a l'elecció de l'adoptant.  
 
Anna Ortonoves respon que els criteris per a l'elecció de l'adoptant són els criteris del centre 
d'acollida. No és una qüestió de comunicació, però les adopcions es fan en el centre d'acollida i 
es passen sempre les valoracions tant per a adoptants de gossos com per a adoptants de gats. 
 
 
2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
Sense més esmenes que les enviades per correu electrònic i ja incorporades al document, 

s’aprova l’acta de la darrera sessió, del 15 de maig de 2024. 

 

 
3. Sol·licitud per ser membre del Consell de la Fundació Animal Shelter Standards 
 
Zarah Knebel contextualitza la tasca de la seva fundació, explicant que porten en actiu un any i 
mig, amb l’objectiu principal de garantir el benestar dels animals en tots els centres d’acollida 
contractats per l’administració pública d’Espanya. Per aconseguir això es basen en la 
investigació, en formació i en establir models de política, de gestió, de control i construcció. 
Volen participar i ser membres del Consell. 
 
Gerard Lillo recorda que es va passar amb la convocatòria la sol·licitud i la memòria 
d’activitats d’aquesta entitat. 
 
Helena Arce pregunta si tenen un responsable científic a l'associació. 
 
Zarah Knebel respon afirmativament, treballen amb la Càtedra Affinity. Tenen en plantilla a la 
veterinària Laura Arena, que es coneguda a Barcelona perquè és especialista en benestar 
animal. 
 
Gerard Lillo procedeix a la votació per l’entrada de la Fundació Animal Shelter Standards al 
Consell. Amb 19 vots a favor, 0 abstencions i 0 vots en contra, s’aprova la seva incorporació.  
 
 
4. Aprovació de la proposta del nou Reglament de funcionament del Consell 
 
Gerard Lillo indica que les normes de funcionament actuals del Consell són de l'any 1997 i es 
van modificar l'any 2001. Des de llavors se segueix amb aquelles normes, unes normes que, 
per exemple, no preveuen l’existència de sessions híbrides.  
 
Durant el 2020, un grup de treball d'aquest Consell va fer un primer esborrany d’un nou 
reglament de funcionament, tot i que el procediment per aprovar-lo es va aturar per la crisi 
sociosanitària de la covid-19. Durant el 2022 es va aprovar un nou Reglament de Participació 
Ciutadana de Barcelona i, per tant, algunes parts de l’articulat de la proposta del 2020 
necessitaven d’una revisió, i s’havia d’iniciar de nou el tràmit per renovar les normes d’aquest 
Consell.  
 
A més, el Reglament de Participació Ciutadana del 2022 en una de les seves disposicions 
finals obligava en el termini d'un any a adaptar els reglaments dels Consells.  
 
La Secretaria del Consell ha reactivat aquest grup de treball amb les entitats membres, que va 
tenir una trobada el 16 de setembre.  
 
També es va fer una consulta pública prèvia a l’aprovació del document. És obligat per 
transparència que qualsevol persona de la ciutat pugui estar assabentada que es fa aquesta 
modificació i fer les seves aportacions. Va estar oberta del 2 al 30 de setembre de 2024. 
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La Comissió Permanent, en data 5 de novembre, va aprovar aquesta proposta de nou 
reglament. 
 
En paral·lel, es va enviar als serveis jurídics de l'Ajuntament el document perquè fessin la 
revisió del text, i també s’han anat treballant els informes pertinents i preceptius per aprovar 
el nou reglament, com el de gènere, l’econòmic, entre d’altres. 
 
El document que es presenta per aprovar en aquesta sessió és fruit de tots aquests treballs.  
 
Destaca que des del document que va sortir del grup de treball del 16 de setembre, fins el text 
que s’ha de sotmetre a votació en la present sessió, hi ha hagut alguns canvis a petició dels 
serveis jurídics de l’Ajuntament. Per exemple, van considerar que es donaven masses 
atribucions a la presidència del Consell.  
 
Gerard Lillo aclareix que, en cas que s’aprovi la proposta en la present sessió, encara queda  
camí: diferents informes que són preceptius, ha de passar per Comissió de Govern, i un últim 
pas que és que sigui aprovat al Plenari municipal. El secretari preveu que encara queden uns 6 
mesos, si tot va en termini, per tenir les normes de funcionament aprovades.  
 
Xavier Paton agraeix a tothom la feina i confia en què el reglament, una vegada estigui en 
funcionament, farà treballar millor al Consell.  
 
Gerard Lillo procedeix a la votació. Amb 19 vots a favor, 1 abstenció i 0 vots en contra, 
s’aprova la proposta de normes de funcionament i, per tant, se segueix amb la seva tramitació.  
 
 
5. Plantejament del pla de treball del Consell pel 2025 
 
Marc Rojas explica que s’ha treballat una proposta de grups de treball amb la Comissió 
Permanent. S’ha enviat amb la convocatòria aquest llistat, també amb una fitxa per cada 
proposta de grup de treball. Són fitxes de treball bàsiques que es poden desenvolupar molt 
més, i així es farà amb aquelles que s'aprovin. 

 GT colònies felines (ja en funcionament) 

 GT gestió ètica dels senglars 

 GT aus urbanes i espai públic 

 GT estratègies contra l’abandonament i per l’adopció d’animals exòtics de companyia 

 GT revisió de l’Ordenança Municipal de l’àmbit de la protecció animal 

 GT prova pilot d’animals de companyia a la xarxa d’autobús 
 
Gerard Lillo aclareix que els grups de treball, a diferència d'èpoques anteriors on eren grups 
autogestionats per les entitats, comptaran amb suport de la Secretaria i acompanyament de la 
Direcció de Serveis dels Animals.  
 
Per tant, la capacitat que hi ha és assumir-ne dos alhora, a banda del de colònies felines que ja 
està en funcionament. Per tant,  s’han de prioritzar per quins dos es comença, sabent també 
que el grup de l'ordenança municipal el deixarien a part si sortís dels més prioritzats, ja que 
s’està esperant el reglament autonòmic que desenvolupa la llei estatal. 
 
Es procedeix a la votació i els resultats són els següents: 

 GT gestió ètica dels senglars: 7 vots 

 GT aus urbanes i espai públic: 10 vots 

 GT estratègies contra l’abandonament i per l’adopció d’animals exòtics de companyia: 
8 vots 

 GT revisió de l’Ordenança Municipal de l’àmbit de la protecció animal: 8 vots 

 GT prova pilot d’animals de companyia a la xarxa d’autobús: 8 vots 
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Es fa una segona votació per desempatar la segona posició. Com que el grup de treball sobre 
la revisió de l’Ordenança Municipal encara no es pot impulsar, el desempat es produeix entre 
els altres dos: 

 GT estratègies contra l’abandonament i per l’adopció d’animals exòtics de companyia: 
11 vots 

 GT prova pilot d’animals de companyia a la xarxa d’autobús: 7 vots 
 
Per tant, l’ordre dels grups de treball prioritzats queda de la següent manera: 

 GT aus urbanes i espai públic 

 GT estratègies contra l’abandonament i per l’adopció d’animals exòtics de companyia 

 GT prova pilot d’animals de companyia a la xarxa d’autobús 

 GT revisió de l’Ordenança Municipal de l’àmbit de la protecció animal 

 GT gestió ètica dels senglars 
 
 
6. Explicació de la proposta de Pressupostos Participatius de Creació d’una Xarxa de 
refugis per gats comunitaris a la ciutat de Barcelona 
 
Carmè Maté agraeix l’esforç i el treball fantàstic que han fet les entitats gateres (Plataforma 
Gatera Ja, Progat Catalunya, Fundació Silvestre) per presentar aquesta proposta als 
Pressupostos Participatius de la ciutat. Remarca la necessitat de tindre refugis, espais on poder 
recol·locar colònies de gats que es veuen afectades per les dinàmiques que té la ciutat i per 
garantir el seu benestar.  
 
Yolanda Van Amersfoort i Vera presenten les tres propostes que han presentat a 
Pressupostos Participatius per crear una xarxa de refugis per a gats comunitaris a la ciutat. La 
presentació es pot consultar en aquest enllaç.  
 
Zarah Knebel pregunta de quants gats s’està parlant, i si es reubicarien en un mateix espai 
gats procedents de diferents colònies. 
 
Yolanda Van Amersfoort respon que la proposta s’ha presentat a la iniciativa de Pressupostos 
Participatius i, en cas que sortís guanyadora, aquests protocols es treballarien conjuntament 
amb l’OPAB. En qualsevol cas, explica que el que es fa habitualment és un procés d’adaptació 
de l’animal al seu nou entorn, als nous cuidadors i a l’espai en el que es viu. És un procés llarg 
que dura entre quatre i sis setmanes. No importa que vinguin d’altres llocs, però han de passar 
aquest procés forçosament. 
 
Vera aclareix que els alimentadors, com els gats, envelleixen, i tenen la sensació que el relleu 
generacional no està garantit. Disposar d’un refugi és tindre qualitat de vida per als 
alimentadors/es i per als gats, perquè es pot parlar de tindre EPI i altres mesures de seguretat i 
confort.  
 
Xavier Paton remarca que durant el present mandat és la segona edició dels Pressupostos 
Participatius, amb una quantia de 30 milions d’euros. Això vol dir que hi ha una part del 
pressupost municipal que, en joc de decidir-se pels canals habituals, es fa gràcies a la 
participació ciutadana. Hi ha una fase de presentació de propostes, que és quan s’ha presentat 
el projecte de les entitats gateres, i hi haurà una fase de priorització i una fase de votació, 
ambdues a través de la plataforma Decidim Barcelona.   
 
Contextualitza que els projectes han de complir uns criteris. Per exemple, si algú proposes fer 
nou tot carrer Aragó, seria impossible perquè cada projecte té un límit econòmic. La 
presentació del projecte de la xarxa de refugis al Consell té la intenció de què la resta de 
membres coneguin la proposta i, alhora, facin difusió i li donin suport durant les fases de 
priorització i votació.  
 
Gerard Lillo matisa que al febrer hi ha la fase de priorització o suports, en la qual només 
passen els vint-i-cinc projectes amb més suports de cada districte. Per això, l'estratègia és 

https://ajbcn-decidim-barcelona.s3.eu-west-1.amazonaws.com/4hv6xqv9pjwtfeywwcd7vqdim72x
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territorial, i s’ha presentat el projecte a tres districtes: Horta-Guinardó, Sants-Montjuïc i Sant 
Martí. En aquesta primera fase, qualsevol ciutadà o ciutadana empadronat o empadronada a 
Barcelona pot donar suport a les propostes de qualsevol dels districtes.  
 
D'aquests vint-i-cinc, es treballaran amb els districtes per acabar de definir el cost, condicions, 
requeriments, etc. Es creu que serà cap al maig la votació. Des de Secretaria s’enviarà un 
correu per avisar de quan s’obren les votacions. A la votació només es podrà votar a dos 
districtes. Un ha de ser el d'empadronament, i l'altre el que es vulgui escollir. 
 
Pregunten quant ha costat la campanya de comunicació de les adopcions, i si sempre s’ha de 

dependre de Pressupostos Participatius i del Decidim Barcelona per posar en marxa més 

refugis. 

Xavier Paton respon que es farà la consulta sobre el cost de la campanya de comunicació, ja 
que la Isabel Moreno ja ha marxat. Sobre la segona pregunta, indica que va ser una oportunitat 
poder presentar la idea de la xarxa de refugis als Pressupostos Participatius i s’ha estat 
treballant mà a mà entre les entitats gateres i la Direcció de Serveis dels Drets dels Animals. 
Indica que si el projecte no sortís guanyador, se seguiria treballant per disposar dels terrenys. 
 
Isabel Losada pregunta si s’enviaran els enllaços del Decidim Barcelona perquè les entitats 
tinguin la possibilitat de fer difusió. 
 
Gerard Lillo respon afirmativament, les presentacions quedaran totes publicades, i s’enviarà 
l'enllaç perquè puguin accedir a tot. Com a secretari es compromet a que quan tinguin tots els 
terminis i tota la informació, s’informarà amb temps. 
 
Laura Belchi pregunta sobre els dos refugis que apareixien a la presentació del Parc del Rec 
Comtal.  
 
Carme Maté contesta que s’està treballant amb VESAP, l'entitat que gestiona aquest projecte 
que s'ha de fer en el Parc Lineal. Afegeix que les tres parcel·les que apareixen a les propostes 
de Pressupostos Participatius han estat negociades i acceptades pels districtes.  
 
Pau Tarés assenyala que es contactarà a la resta d’entitats amb les que tenen contacte perquè 
ajudin a difondre. A quantes més persones s’arribi, més possibilitats hi haurà de què el projecte 
surti guanyador.  
 
Isabel Losada pregunta, per aclarir, si hi ha una o dues fases de votació.  
 
Gerard Lillo indica que són dues fases: una primera en la qual es prioritzen vint-i-cinc 
projectes a cada districte, i una segona de votació definitiva. L'estratègia que es va recomanar 
és que el projecte sigui d’un import reduït. És a dir, cada districte té un pressupost assignat, i a 
les votacions es va repartint en funció dels projectes més votats. Si un projecte guanyador, 
encara que sigui en una posició no massa elevada, és d’un import econòmic baix, és probable 
que surti executat perquè passa per davant d’altres projectes més grans quan el pressupost 
disponible s’està exhaurint.   
 
 
7. Explicació del Consell al Consell de Ciutat 
 
Xavier Paton agraeix a l’Anna Mulà, representant del Consell Municipal de Convivència, 
Defensa i Protecció dels Animals al Consell de Ciutat durant els darrers anys, que per raons 
personals ha hagut de canviar de domicili, i per tant, no pot continuar amb aquesta feina, el 
temps dedicat, l'esforç, la voluntat de recollir i de sintetitzar les idees i les propostes que es fan 
en aquest Consell, i de portar-les al Consell de Ciutat, i d'explicar-les i de reforçar-les. Li  desitja 
en aquest canvi personal i professional molts èxits, que segur que contribuiran a la promoció 
jurídica dels drets dels animals, que és una de les seves grans vocacions, i que sempre ha 
demostrat. 
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Gerard Lillo explica que el Consell de Ciutat és l'òrgan sectorial de participació de més 
rellevància a la ciutat, on cent persones representants d'entitats, així com persones a nivell 
individual, debaten sobre els temes d'interès de la ciutat. Des de la Secretaria del Consell de 
Ciutat s’ha ofert a tots els consells sectorials que alguna persona o persones puguin anar a una 
de les sessions de la Comissió Permanent del Consell de Ciutat a explicar què fa el seu 
Consell; en aquest cas el Consell Municipal de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals. 
Des de la Secretaria es donarà suport i es preparà la presentació conjuntament amb les 
persones que se presentin voluntàries, però sí que es pensa que pot ser interessant que siguin 
les membres del Consell qui expliquin de primera mà la seva experiència. Afegeix que la idea 
és poder fer aquesta presentació cap al mes de març de 2025. 
 
 
8. Torn obert de paraules 
 
Meritxell Arias demana que des del Consell hi hagi un posicionament o un escrit, dirigit al 
Col·legi de Metges, sol·licitant que psiquiatres i psicòlegs deixin de receptar gossos de suport a 
persones amb trastorns mentals. Denuncia que els gossos de “suport emocional” no existeixen 
i que, a més a més, no hi ha cap garantia que les persones amb aquestes problemàtiques 
estiguin en condicions de tenir cura adequadament d’un animal de companyia. Assenyala que li 
han arribat molts casos d’abandonament d’animals que venen d’aquestes situacions. 
 
També pregunta si hi ha dades d’abandonaments per canvi d’habitatge del propietari o 
propietària. Li consta que cada vegada hi ha més llogaters que no permeten animals als seus 
pisos. Si es vol ser una societat amiga dels animals, s’ha de sensibilitzar en aquest sentit, no 
pot ser que deneguin un lloguer per tindre un gat o per tindre un gos. Hi ha molts casos 
d'abandonaments i de cessions voluntàries perquè no se’ls poden portar, perquè no troben 
pisos de lloguer. 
 
Maria José Matà se suma a les paraules anteriors i es mostra preocupada per la prescripció 
d’animals de companyia a persones en situació de drogodependència. 
 

Anna Ortonoves respon que és una realitat present. Hi ha una persona molt reconeguda dins 

del Consell, que és la Núria Querol, que és metgessa i pensa que podria redactar aquest text 
de posicionament del Consell.  
 
Xavier Paton indica que contactaran amb aquesta persona per fer un primer esborrany del 
posicionament. Demana a la responsable de l’OPAB que pugui compartir les dades que hi ha 
en col·laboració amb Serveis Socials i tinença d’animals. 
 
Anna Ortonoves explica que l’any 2022 es va signar el conveni de col·laboració entre el 
Col·legi de Veterinaris i l'Institut Municipal de Serveis Socials per a l'atenció integral dels 
animals de companyia, especialment els gossos, que viuen de manera permanent i amb un 
vincle positiu amb les persones en situació de sensellarisme. L’objectiu d’aquest conveni és, 
d'una banda, donar cobertura a aquests animals que estan, alguns, en situació de carrer, 
garantint que tenen l'atenció veterinària tant bàsica, és a dir, que estan vacunats, desparasitats, 
esterilitzats, i que tenen un servei de suport per a unes consultes veterinàries si cal, inclòs 
d'urgència; i sobretot també per acompanyar que l'estat d'aquests gossos, són gossos els que 
estan en aquesta situació, bàsicament, quan accedeixin amb un recurs de primera llar, no sigui 
en cap cas un inconvenient perquè tenen unes condicions sanitàries i de salut garantides i, per 
tant, no suposaran una situació de risc per la higiene del recurs d'habitatge. 
En aquests moments hi ha 76 gossos atesos dins d'aquest programa, estan tots vinculats amb 
un centre veterinari de referència, i les referents socials del programa de sensellarisme tenen 
molt interioritzat que és imprescindible fer el seguiment complet del benestar d'aquests gossos. 
És un programa que s'està posant també com a referència a nivell de l'Estat, perquè està 
funcionant molt bé, i sobretot, amb el tema de prioritzar el vincle.  
 
Xavier Paton respon que, específicament sobre abandonament per canvi de domicili perquè al 
nou no accepten l’animal, no hi ha dades municipals. És una relació entre privats i  l'Ajuntament 



 

8 
 

hi té una molt petita part en tot aquest procés, S’intentarà que el Departament de Serveis 
Socials pugui recollir aquesta informació. 
 
Maria José Matà explica que no només passa amb la gent que vol llogar un habitatge, sinó 
que també ha passat amb refugiats ucraïnesos que venien, se'ls hi feia separar del gos als 
habitatges que se’ls facilitava a través de Creu Roja, se'ls feia signar que renunciaven al gos 
obligatòriament. 
 
En quant a vies d'acció, es troba que hi ha un principi de no discriminació, sí que es pot obligar 
que mantinguis bé l’habitatge, i que no molestis als veïns, però no que tinguis un gos. Es podria 
posar una bústia pública per rebre aquestes queixes quan t'han denegat un contracte de lloguer 
perquè tenies animals, i que l'Ajuntament pugui iniciar un requeriment. Reconeix que 
l’Ajuntament no té competència, però hi ha marge d’actuació.   
 
Xavier Paton respon que es s’estudiarà què es pot fer.  
 
Yolanda aclareix que no només s’ha de dirigir el missatge al Col·legi de Metges, sinó també al 
Col·legi de Psicòlegs, Psiquiatria i Salut Mental en general. 
 
Carme Méndez recorda que les persones que han d’entrar a una residència sovint es troben 
també en aquesta situació d’haver de deixar el seu animal de companyia. Assenyala que es 
podria treballar amb les residències públiques que depenen de l’Ajuntament. A altres països es 
permet entrar amb el teu animal de companyia, no només per mantenir els vincles afectius, 
sinó també pel benestar de l’animal 
 
Xavier Paton respon que estaria bé contactar amb Serveis Socials, el servei que porti les 
residències públiques municipals, per saber què estan fent amb aquests casos.  
 
Meritxell Arias indica que des de DISCAN treballen amb residències de gent gran. Valora que 
el que exposa la Carme Méndez pot tenir sentit per gats, que tenen unes necessitats 
determinades, però en general no és extrapolable per gossos, que sobretot a determinades 
edats necessiten un nivell d’activitat que pot no estar garantit dins d’una residència. A banda, el 
tema de les al·lèrgies és un repte en equipaments públics.   
 
Xavier Paton conclou que s’hauria de tractar més extensament aquest tema, es mirarà com 
abordar-ho. Sense més intervencions, agraeix la participació i tanca la sessió.  


